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Commissie 2 

Notulen                                                                     Zitting van 15 januari 2025 
 

 

 

Samenstelling: 

Aanwezig: 
Mieke Heymans, voorzitter; Stijn Adriaensens, schepen; Kelly Verheyen, schepen; Eric Vos, raadslid; Wout 
Schafraet, raadslid; Peter Segers, raadslid; Dieter De Quick, raadslid; Reccino Van Lommel, raadslid; Koen De 
Busser, raadslid; Liesbeth Langewouters, raadslid; Laurien Op de Beeck, raadslid; Greet Oris, raadslid; Brigitte 
Pynenborg, raadslid; Leen Borgmans, raadslid; Yannick Glassée, secretaris 
 
Zijn eveneens aanwezig: 
Hannes Anaf, burgemeester; Mieke Paulussen, raadslid; Peter Maene, raadslid 
 
Verontschuldigd: 
/ 
 
 
15 januari 2025 19:30 - De voorzitter opent de openbare zitting 
 

 
 

1. Goedkeuring verslag vorige vergadering 
 
Notulen 
Het verslag van de vorige vergadering werd goedgekeurd. 
 
 

 
 

2. Toelichting bestuursakkoord 
 

Toelichting 
De gemeenteraad wordt gevraagd kennis te nemen van het bestuursakkoord 2025-2030 'Opnieuw samen-leven in 
Turnhout' tussen Vooruit en N-VA cd&v. 
 
Notulen 
Aan de hand van een presentatie geeft Kelly Verheyen toelichting bij dit punt. 
 
Sociale zaken 
Eric Vos vraagt of de nieuwe rol van armoederegisseur, met grote overkoepelende verantwoordelijkheden, past 
binnen de stedelijke structuur.  
Kelly Verheyen antwoordt dat de inschaling opnieuw bekeken wordt, vooral omdat er nu leidinggevende taken 
bijgekomen zijn. Ze benadrukt dat medewerkers met een horizontale opdracht goed aangestuurd moeten worden en 
het mandaat moeten krijgen om te leiden. 
Over de single korting merkt Eric Vos op dat er ook gezinnen met één inkomen zijn, evenals singles en 
alleenstaande ouders die als gezin worden beschouwd voor belastingdoeleinden.  
Kelly Verheyen bevestigt dat er ambitie is om iets te doen voor deze groepen, hoewel de uitwerking complex is. Ze 
erkent dat deze groepen vaak buiten de boot vallen bij sociale steun, wat frustraties veroorzaakt. 
Wat betreft de rechtenverkenner, vraagt Eric Vos of deze gericht is op alle inwoners van Turnhout of alleen op 
cliënten.  
Kelly Verheyen antwoordt dat de rechtenverkenner door iedereen ingevuld kan worden, maar momenteel vooral door 
professionals wordt gebruikt. Medewerkers van 't ANtWOORD kunnen het met elke persoon invullen. 
Eric Vos wijst erop dat veel mensen niet weten dat ze na vier jaar inschrijving bij Woonboog recht hebben op een 
huurpremie, en dat algemene communicatie nodig is om hen te informeren.  
Kelly Verheyen zegt dat dit zeker bekeken zal worden. 
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Eric Vos bespreekt de opvang van daklozen en de noodzaak van regionaal overleg om gezamenlijke inspanningen 
te coördineren.  
Kelly Verheyen bevestigt dat het dossier regionaal is en ontwikkeld binnen Welzijnszorg Kempen, met het CAW als 
motor van het overleg en de gelijke spreiding van lasten in de regio. Ze deelt zijn bezorgdheid. 
Reccino Van Lommel vraagt naar de efficiënte aanvraagprocedures en of minder bewijslast en heldere sociale 
verslagen enkel betrekking hebben op controleerbare zaken. Hij benadrukt het belang van controle.  
Kelly Verheyen antwoordt dat het gaat om controleerbare rechten. Ze legt uit dat het vinden van een balans tussen 
controle en vertrouwen belangrijk is om snel rechten te kunnen toekennen. 
Reccino Van Lommel uit zijn bezorgdheid over inkomensonderzoeken en eigendommen in het buitenland. Hij vraagt 
of er meer controles komen.  
Kelly Verheyen antwoordt dat het bijzonder comité geen systeem heeft voor dergelijke controles, maar de sociale 
woonmaatschappij wel. Ze legt uit dat het systeem niet sluitend is, vooral in landen waar geen gegevens opgevraagd 
kunnen worden. 
Reccino Van Lommel merkt op dat andere gemeenten pro-actiever omgaan met deze kwesties.  
Kelly Verheyen betwijfelt dit en vraagt of hij een voorbeeld kan geven. Ze legt uit dat vermoedens van fraude atlijd 
onderzocht worden en waar nodig leiden tot stopzetting van het leefloon. Ze benadrukt dat het inschakelen van 
detectives voor elke hulpvraag onbetaalbaar is gezien het OCMW meer dan 3 000 hulpvragen per jaar afhandelt. 
Een vraag uit het publiek gaat over trajecten voor daklozen naar werk.  
Kelly Verheyen antwoordt dat er altijd geprobeerd wordt om daklozen te activeren naar werk, maar dat de groep zeer 
divers is. Voor mensen met zware verslavingen of psychiatrische aandoeningen is de eerste zorg om hen te 
behandelen voordat werk een optie is. 
Wout Schafraet wijst op het ontbreken van toegankelijke en betaalbare ouderenzorg en de uitdagingen rond 
mobiliteit naar het nieuwe ziekenhuis.  
Kelly Verheyen antwoordt dat betaalbare en warme zorg vanuit Orion in het bestuursakkoord is opgenomen en dat 
er een apart meerjarenplan voor komt via Orion. 
 
Reccino Van Lommel vraagt naar het tekort aan huisartsen en wat het lokaal bestuur kan doen om mensen te 
helpen.  
Kelly Verheyen antwoordt dat er recent overleg is geweest met huisartsen en dat ze Turnhout aantrekkelijk willen 
maken voor HAIO’s (huisartsen in opleiding). Ze willen hen warm onthalen en faciliteren, zodat ze in een veilige 
omgeving kunnen werken. 
Reccino Van Lommel merkt op dat het probleem zich overal voordoet.  
Kelly Verheyen bevestigt dit en legt uit dat de Vlaamse Overheid de coördinatie zou moeten doen, want dat regio’s 
met elkaar in competitie staan. 
Eric Vos wijst erop dat als een huisarts stopt, er een pakket van patiënten op zoek gaat naar een andere arts en dat 
er nog geen systeem is om te bepalen welke patiënten prioriteit krijgen.  
Kelly Verheyen erkent dit en zegt dat er geen snelle oplossingen zijn voor het huidige acute tekort. 
Een vraag uit het publiek gaat over een nieuw plan rond huisartsen en financiële ondersteuning voor HAIO’s.  
Kelly Verheyen zegt dat er oefeningen zijn gemaakt en dat er aan een uitgebreid plan wordt gewerkt dat daarop 
voortbouwt. 
Wout Schafraet vraagt naar de situatie rond Niefhout.  
Kelly Verheyen antwoordt dat er geen definitief plan is, maar dat er wel een piste is. Het bestuursakkoord zet in op 
het wegwerken van het tekort aan huisartsen. 
Reccino Van Lommel merkt op dat veel mensen geen voorstander zijn van de huisartsenpost omdat zij geen 
medische geschiedenis beschikbaar hebben.  
Leen Borgmans antwoordt dat ze in het Kwaliteitbeheersysteem (KBS) van het ziekenhuis kunnen kijken.  
Hannes Anaf benadrukt het belang van één huisarts die alles opvolgt.  
Leen Borgmans voegt toe dat er een nieuwe opleiding is waar verpleegkundigen triage kunnen doen bij de huisarts. 
Reccino Van Lommel benadrukt dat mensen na het pensioen van hun huisarts aangewezen zijn op de wachtpost, 
wat problemen geeft met de medische verdeling. 
Een vraag uit het publiek gaat over het artsentekort in Turnhout.  
Kelly Verheyen antwoordt dat het tekort algemeen is en belooft dat het huisartsenplan later verder toegelicht zal 
worden. 
 
Dieter De Quick vraagt naar de criteria voor kwaliteitsvolle kinderopvang.  
Kelly Verheyen antwoordt dat ze dit moet navragen.  
Dieter De Quick merkt op dat het benutten van alle maximale plaatsen de kwaliteit van de opvang kan doen dalen.  
Kelly Verheyen bevestigt dit en zegt dat er een balans in gevonden moet worden. 
Reccino Van Lommel uit bezorgdheden van de werknemers over dit onderwerp.  
Kelly Verheyen zegt dat deze bezorgdheden gehoord worden. 
 
Samenleven 
Reccino Van Lommel merkt op dat veel infrastructuur afgeleefd is.  
Kelly Verheyen antwoordt dat dit in kaart wordt gebracht en dat er een lange termijnplan wordt opgemaakt om in 
kaart te brengen welke infrastructuur er is, waar deze best behouden wordt en hoe dit kan. 
Een vraag uit het publiek gaat over de rol van jeugdverenigingen bij het maken van vrijwillige buurtmakers en of deze 
beter ondersteund zullen worden.  
Kelly Verheyen zegt dat dit met het jeugdbeleid bekeken moet worden, maar dat het een goed idee is om het te 
koppelen.  
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Iemand uit het publiek merkt op dat 't ANtWOORD kinderen helpt de weg te vinden naar jeugdbewegingen.  
Kelly Verheyen bevestigt dat dit een investering is die de Stad ook doet, met medewerkers van Sportpret die 
kwetsbare kinderen begeleiden naar jeugd- en sportverenigingen. 
Wout Schafraet bespreekt de functie van jeugdinterventiewerker en het begrip overlast. Hij benadrukt het belang van 
oplossingen voor jongeren in publieke ruimten.  
Kelly Verheyen zegt dat de jeugdinterventiewerker een relatie met jongeren opbouwt om samen tot oplossingen te 
komen. Ze verwijst naar initiatieven in Leuven en Gent en dat dit in Turnhout nog verder uitgewerkt wordt. 
Reccino Van Lommel vraagt of de jeugdinterventiewerker ook repressief zal optreden waar nodig.  
Kelly Verheyen bevestigt dat er waar nodig ook repressief moet opgetreden worden en legt uit dat het belangrijk is 
om de bestaande tools uit te breiden voor gepaste reacties. 
Reccino Van Lommel bespreekt de uitdagingen van buurtengagement en de frustratie over onvoldoende opvolging 
van gemelde problematieken.  
Kelly Verheyen legt uit dat er nu een meldingssysteem is om een gecoördineerde aanpak te realiseren en 
communicatie naar de buurt te verbeteren. 
Een vraag uit het publiek gaat over het proactief benaderen van wijken.  
Kelly Verheyen bevestigt dat ze eerst buurten zonder bestaande buurtwerking zullen ondersteunen, zoals eerder 
gedaan met de buurt Otterstraat-Merodecenter. 
 
Wout Schafraet vraagt naar de afdwingbaarheid van taalverwachtingen en of sociale rechten afhankelijk worden 
gemaakt van het beheersen van de taal.  
Kelly Verheyen antwoordt dat mensen die steun vragen bij het OCMW Nederlandse les moeten volgen en dat hun 
aanwezigheid wordt gecontroleerd. Bij weigering kan het leefloon worden geschorst. Ze benadrukt dat dit beleid al 
zes jaar bestaat en dat er extra wordt ingezet op taaloefenkansen, met nieuwe samenwerkingen zoals met de 
bibliotheek. 
Eric Vos wijst op de uitdaging voor werkende mensen om Nederlands te leren.  
Kelly Verheyen noemt het initiatief Taalgoesting, dat in buurten en buurthuizen wordt georganiseerd en succesvol is. 
Dieter De Quick vraagt of er taalvereisten zijn bij het toekennen van sociale woningen.  
Kelly Verheyen bevestigt dat dit Vlaamse wetgeving is en dat mensen een attest moeten indienen of aantonen dat ze 
een cursus volgen. 
Een vraag uit het publiek gaat over het tekort aan leerkrachten voor Nederlandse taalcursussen.  
Kelly Verheyen zegt dat er wordt geïnvesteerd, maar dat het vinden van extra leerkrachten een uitdaging is. Mensen 
op een wachtlijst worden niet gesanctioneerd. 
Een tweede persoon uit het publiek vraagt naar de misbruik van aanwezigheden van de taal-oefenmomenten.  
Kelly Verheyen antwoordt dat alleen officiële aanwezigheden in officiële lessen worden gevolgd. 
Een derde persoon uit het publiek vraagt of taallessen ook in buurthuizen of bij bedrijven worden gegeven.  
Kelly Verheyen zegt dat er voor cliënten in artikel 60 taallessen op de werkvloer zijn, waarbij ze woorden leren die ze 
gebruiken op de werkvloer en een aantal uren vrijgesteld en betaald krijgen om taal te leren. 
 
Wonen 
Dieter De Quick vraagt of betaalbaar wonen zowel huur- als koopwoningen betreft.  
Kelly Verheyen antwoordt dat beide belangrijk zijn en dat er een goed aanbod voor iedereen moet zijn. 
Eric Vos bespreekt de uitdagingen van private renovaties en de voorkeur van aannemers voor nieuwbouw.  
Kelly Verheyen zegt dat er ingezet wordt op de renovatie van appartementen en ondersteuning. 
Reccino Van Lommel vraagt naar de belasting op onbebouwde gronden en of het noodzakelijk is dat deze blijft 
bestaan.  
Peter Segers legt uit dat de belasting was ingevoerd om speculanten te ontmoedigen en dat er vrijstellingen zijn voor 
particulieren.  
Kelly Verheyen zegt dat dit geëvalueerd moet worden.  
Hannes Anaf voegt toe dat er gekeken wordt naar tijdelijke vrijstellingen voor kwalitatieve groene inrichting. 
Een vraag uit het publiek gaat over 25 leegstaande sociale woningen in Schorvoort.  
Kelly Verheyen legt uit dat het cohousing project door corona is misgelopen en dat het cohousing project in sociale 
huisvesting momenteel weinig animo heeft maar dat er recent toewijzingen zijn geweest en dat mensen aan het 
verhuizen zijn. 
Wout Schafraet vraagt naar de aanpak van discriminatie.  
Kelly Verheyen antwoordt dat dit nog vertaald moet worden in het meerjarenplan. 
 
 
Aan de hand van een presentatie geeft Stijn Adriaensens toelichting bij dit punt. 
 
ICT 
Een vraag uit het publiek gaat over de vernieuwing van de website en of dit ook in het vorige bestuursakkoord 
stond.  
Stijn Adriaensens bevestigt dit en zegt dat de stap dit jaar wordt gezet. De overheidsopdracht zal gelanceerd worden 
en de website moet sneller en beter worden. 
 
Omgeving (Ruimtelijke Ordening) 
Reccino Van Lommel vraagt hoe de rol van GECORO (Gemeentelijke Commissie voor Ruimtelijke Ordening) 
versterkt zal worden.  
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Stijn Adriaensens antwoordt dat de samenstelling goed beoordeeld zal worden en dat GECORO al in het 
stakeholdersonderzoek betrokken zal worden. 
Een vraag uit het publiek gaat over participatie en wat daaronder verstaan wordt.  
Stijn Adriaensens legt uit dat de ontwikkelaar zijn project in een buurtbespreking moet voorstellen en dat er wettelijke 
caps zijn waarbij met werktafels gewerkt moet worden. Dit zal meer inzicht geven in de mobiliteitsdruk en bepaalde 
zones kunnen worden vastgelegd voor een bepaald type bebouwing. 
Een andere vraag uit het publiek gaat over de mogelijkheid dat bepaalde binnengebieden niet meer bebouwd zullen 
worden.  
Stijn Adriaensens bevestigt dat dit mogelijk is. 
 
Reccino Van Lommel vraagt naar de bezorgdheden over jonge gezinnen in het noorden van Turnhout en de impact 
op onderwijs.  
Stijn Adriaensens bevestigt dat dit onderdeel is van het beleidsplan en dat er ruimte voor scholen wordt voorzien, 
zoals in het masterplan van Heizeidse Velden. Hij benadrukt het belang van het afbakenen van zones voor scholen 
na studie. 
Eric Vos bespreekt de verhouding tussen huur- en eigenaarswoningen en de krimpende huurmarkt in Vlaanderen. 
Hij wijst op de uitdaging voor mensen die geen woning kunnen kopen en de impact van de 9-jarige huurperiode bij 
Woonboog.  
Stijn Adriaensens legt uit dat in een RUP geen ratio voor eigendom kan worden bepaald, maar dat het aanbod via 
andere mechanismen kan worden geplaatst. Hij benadrukt de balans tussen gewenst beleid en vraag-gestuurd 
bouwen. 
 
Stadsontwikkeling 
Een vraag uit het publiek gaat over de Grooten Singel en de belofte in het vorige bestuursakkoord om een 
toegankelijk park te maken.  
Toon Moeskops antwoordt dat er aan een tijdelijke invulling wordt gewerkt, maar dat de ideale invulling nog wordt 
onderzocht. 
Eric Vos merkt op dat er ooit een visietekst is bepaald door het college van burgemeester en schepenen voor het 
door de Stad aangekochte stuk.  
Stijn Adriaensens zegt dat het plan in zijn totaliteit wordt opengetrokken.  
Eric Vos benadrukt het belang van verantwoording van eerdere plannen.  
Stijn Adriaensens bevestigt dat studiebureaus een aantal zaken zullen implementeren, maar dat het plan breder 
wordt opengetrokken. 
 
Mobiliteit 
Reccino Van Lommel vraagt naar de omvorming van oudere wijken tot tuinstraten en de policy voor de komende 
jaren, specifiek of er een focus is op woonerven.  
Stijn Adriaensens antwoordt dat dit afhankelijk is van de situatie en dat alle zaken in het kader van ruimtelijke 
ordening goed herbekeken worden om oplossingen te vinden die zoveel mogelijk doelen dienen. Hij benadrukt dat 
de waterproblematiek een blijvend issue is en dat samenwerking tussen stad en burgers nodig is. 
Reccino Van Lommel merkt op dat een woonerf niet noodzakelijk is om dit te realiseren.  
Stijn Adriaensens zegt dat alle statuten herbekeken moeten worden om de beste oplossing voor verschillende 
uitdagingen in een buurt te vinden, rekening houdend met ervaringen en de potentiële inrichting van het openbaar 
domein. Hij benadrukt dat het niet mis is om een woonerf te hebben, maar dat het gaat om de 
gebruiksvriendelijkheid ervan. 
 
Reccino Van Lommel vraagt naar het voormalige ‘Stedelijk Plateau’, nu ‘Zuidelijke Ring’, en of het concept wordt 
aangepast.  
Stijn Adriaensens antwoordt dat de huidige plannen niet meer voldoen aan de veiligheidsnormen vanwege de lengte 
en inrijhelling.  
Reccino Van Lommel uit zijn bezorgdheid dat teruggaan naar de tekentafel betekent dat ze weer bij af zijn.  
Stijn Adriaensens zegt dat er een detailplan met bijbehorend budget bij het kabinet ligt.  
Eric Vos suggereert dat dergelijke projecten op een volgende commissie besproken kunnen worden. 
 
Eric Vos vraagt of de stadslijnen opnieuw worden bekeken.  
Stijn Adriaensens antwoordt dat er veel alternatieve studies bezig zijn, zoals met de Gasthuisstraat, om de bussen 
daar en op andere gebieden uit te krijgen. Hij geeft aan dat er mogelijk aan een nieuw en beter circulatieplan 
gewerkt gaat worden. 
 
Reccino Van Lommel vraagt naar de mobiliteitsroadshows en de problemen met circulatieplannen, zoals het moeten 
omrijden bij het missen van een eindbestemming.  
Stijn Adriaensens antwoordt dat als men rond het circulatieplan gaat werken, dat deze streng geëvalueerd moeten 
worden op basis van cijfers. 
Een vraag uit het publiek gaat over langlopende projecten die afhankelijk zijn van hogere overheden en de 
mobiliteitsstudie rond Schorvoort.  
Sara Geukens legt uit dat de collega die de studie gestart is niet meer bij hen werkt en dat zij de studie heeft 
overgenomen, maar een halfjaar uitgevallen is. Ze benadrukt dat Schorvoort een goed plan verdient en niet iets wat 
tussendoor wordt afgehandeld. 
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Milieu en natuur 
/ 
 
Begraafplaatsen 
/ 
 
Afsluiting 
Een vraag uit het publiek benadrukt drie belangrijke punten: de renovatie van Den Brandt, de definitieve inrichting 
van de Aa Vallei, en mobiliteit volgens het STOP-principe, waarbij de infrastructuur in orde moet zijn.  
Stijn Adriaensens antwoordt dat tijdens het buurtmoment rond Den Brandt de timing werd besproken. 
 
 

 
 

3. De aanleg en inrichting van gemeentewegen en openbaar domein aan het binnengebied Steenweg 
op Oosthoven - Mesesstraat - OMV 2024 280 

 
Notulen 
Aan de hand van een presentatie geeft Michiel Wils toelichting bij dit punt. 
Reccino Van Lommel zegt dat de afgelopen periode een zeer natte periode is geweest en vraagt wanneer de 
metingen, rond waterdoorlaatbaarheid, uitgevoerd zijn. 
Michiel Wils antwoordt dat metingen het jaar rond uitgevoerd worden om een representatief resultaat te krijgen. Vorig 
jaar is zeer nat geweest, met 15% hogere grondwaterstanden, en daar wordt rekening mee gehouden. Bovendien 
mogen er in de zomer geen metingen uitgevoerd worden. 
 
 

 
 

4. Punten gemeenteraad en raad voor maatschappelijk welzijn 
 
Notulen 
Er werden geen extra punten aangebracht. 
 
 

 
 

5. Uit het college 
 
Notulen 
Er werden geen extra punten aangebracht. 
 
 

 
 
Yannick Glassée 
Commissiesecretaris 


